
На сельгаспрадпрыемствах Гарадоччы-
ны за прагулы і пьянства масава звальня-
юць работнікаў. Іх колькасць набліжаецца 
да 200. Часам прыклад у гэтым могуць па-
казваць і асобныя кіраўнікі.

Пры вялікіх аб’ёмах датацый на сель-
скагаспадарчую вытворчасць яе працаўнікі 
ўсё больш шукаюць радасць ў бутэльцы.  

Асаблівы беларускі шлях у сельскай гаспа-
дарцы, дзе захавалася адміністрацыйнае 
кіраванне, не дае людзям магчымасці ад-
чуць сябе гаспадаром. З кожным годам пра-
блемы алкагалізацыі сельскіх працаўнікоў 
павялічваюцца. У гэтым годзе на дапамо-
гу старшыням і дырэктарам гаспадарак 
прыйшлі супрацоўнікі Гарадоцкага райвы-
канкама, якія ладзяць разам з міліцыянтамі 
рэйды ў гаспадаркі пасля выдачы чаргова-
га заробку. Але аматараў зялёнага змія гэта 
асабліва не напружвае. Прафілактычныя 
гутаркі з імі не даюць вялікага плёну.

Апошнім выйсці ў барацьбе з пьянствам 
такіх работнікаў застаецца звальненне. У 
гэтым годзе колькасць звольненых на па-
чатак лістапада дасягнула рэкорднай лічбы 
– 185 чалавек. Лідэрам па звальненнях ста-
ла ААТ “Гарадоцкі РАПЗ”, дзе звольнілі ўжо 
каля сямідзесяці чалавек. За лідэрам блізка 
адна ад адной ідуць тры гаспадаркі: ААТ 
“Гарадоцкі льназавод” – 29, свінаводчы ком-
плекс “Паўночны” – 27, а таксама КУСГП ім. 
Дзімітрава – 24.  Больш дзесяці звольненых 

на філіяле “Віраўлянскі” замежнага прадпры-
емства “дзецкасельскі-Гарадок” і Гарадоцкай 
птушкафабрыкі.

У лістападзе давялося развітацца 
з працоўным месцам і кіраўніку ААТ 
”Гарадоцкі РАПЗ”. Раней кіраўнік прадпрыем-
ства не раз станавіўся  удзельнікам дарож-
на-транспартных здарэнняў, як у Гарадку так 
і яго ваколіцах. Пры гэтым пастаянна хадзілі 
чуткі, што гэта адбывалася не без уплыва Ба-
хуса. Але ўсё да апошняга часу схадзіла з рук. 
Толькі калі па ананімнаму званку прадстаўнікі 
кантралюючых органаў наведалі яго ў рабо-
чым кабінеце, то з пасадай давялося хутка 
развітацца. Давялося таксама развітацца і 
з Гарадоччынай, вярнуўшыся назад на Ар-
шаншчыну.

Наколькі шчэ ўзрасці колькасць звольне-
ных у раёне пакажа час. Але відавочны, што 
іх колькасць дастаткова для дзейнасці калга-
са імя Бахуса. Праўда вынік ад такога калгаса 
будзе негатыўны, бо з алкаголем працаўнікі 
дэградуюць.

Л. Гаравы.
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Цытата нумара:

У краіне, дзе добра кіруюць, 
саромяцца жабрацтва. У 
краіне, дзе кіруюць кепска, 
саромяцца багацця.

Канфуцый, кітайскі 
філосаф.

Ня бойся!

Гэтая гісторыя пачалася яшчэ у 
кастрычніку.Актывіст быў спынены у 
Віцебску  пасля завяршэння Народнага схо-
ду, калі накіроўваўся дамоў, па загаду праз 
радыёстанцыю камандзіра БДПС ДАІ УУС 
Віцебскага аблвыканкама падпалкоўніка У. 
Банадысенка. 

Супрацоўнік ДАІ склаў на Леаніда Аўтухова 
пратакол аб адміністрацыйным парушэнні, 
з якім кіроўца не пагадзіўся, бо не парушаў 
правілаў руху і прасіў апытаць сведак. Але 
сведкі не былі апытаны. Ужо ў Гарадоцкім 
ДАІ ЧасВАП начальніка АДАІ Гарадоцка-
га РАУС Рымша А.А. аштрафаваў і пазбавіў 
яго правоў кіроўцы, таксама не маючы 
паказанняў сведкаў.

У скарзе пададзенай у суд Леанід Аўтухоў 
адзначыў перш за ўсё, што адміністрацыйны 
працэс супраць яго вёўся з парушэннямі 
заканадаўчых нормаў. Не было падстаў 
яго караць, бо палкоўнік Банадысенка не 
быў апытаны супрацоўнікам ДАІ, а ў потым 
складзеным рапарце не было яго подпісу, 
што рабіла рапарт не маючай юрыдычнай 
сілы паперай. 

Гэтыя абставіны павінен і быў разгледзіць 
Гарадоцкі суд у асобе яго старшыні Аляксан-
дра Ляшковіча. Пад час судовага паседжан-
ня Леанід Аўтухоў запатрабаваў вядзення 
працэсу на дзяржаўнай беларускай мове. 
Але старшыня суда пагадзіўся толькі на вяд-
зенне працэсу з удзелам перакладчыка. На 
патрабаванне актывіста прадставіць копію 
дыплома перакладчыцы аб вышэйшай 
адукацыі Аляксандр Ляшковіч не пагадзіўся. 
І калі актывіст “Гавары праўду” заявіў адвод 
суддзе у сувязі з парушэннем яго кансты-
туцыйных правоў, то старшыня адвод не 
задаволіў. Пасля гэта Леанід Аўтухоў пакінуў 
паседжанне, заявіўшы, што ў такім выпадку 
не разлічвае на справядлівы разгляд скаргі.

Суддзя Ляшковіч апытаў сведкаў толькі з 
боку абвінавачання. Алена Радкевіч, якая 
прысутнічала пры гэтым здарэнні і была на 
пачатку паседжання ў памяшканні суда, не 
была апытана ў якасці сведкі. 

Спачатку намеснік начальніка УДАІ УУС 
падпалкоўнік А. Самуль, а потым і камандзір 
БДПС ДАІ УУС Віцебскага аблвыканкама 

падпалкоўнік У. Банадысенка распавялі 
абставіны здарэння адпаведна пазіцый так 
называемага рапарта. Пры гэтым старшы-
ня суда не абцяжарваў сябе неабходнасцю 
высвятлення спрэчных пазіцый са скаргі, 
матэрыялаў справы і ў паказаннях сведкаў. 
Найбольш суддзю цікавіла пытанне, чаму 
стаіць шмат знакаў абмяжоўваючых хут-
касць руху 40 км/г, калі праязджаеш краму 
“Веста” пры выедзе з Ціраспаля на Гарадок. 
На гэта пытанне быў дадзены аргументава-
ны адказ.

Сведчанне Рымшы А.А., які прыняў па-
станову аб штрафу і пазбаўленні праў 
кіроўцы,  звялося да таго, што было бы калі 
б сутыкнуліся дзве машыны, якія рухаліся 
б з супольнай хуткасцю 100 км/г насустрач 
адна адной. Быццам бы пры руху заднім 
ходам кіроўцы у Віцебску развіваюць хут-
касць 40 км/г. Таксама А. Рымша нагадаў, 
што з 2008 году у Л. Аўтухова пад дзесятак 
парушэнняў дарожных правіл. Пытанне аб 
тым, ці зрабіў актывіст партыі БНФ тады і за-
раз дарожна-транспартнае здарэнне ўжо не 
цікавіла старшыню суда.

Па выніках такога паседжання Аляксандр 
Ляшковіч прыняў рашэнне ў задавальнені 
скаргі адмовіць, а пастанову ЧасВАП 
начальніка АДАІ Гарадоцкага РАУС Рымшы 
А.А. пакінуць у сіле. Кіроўца  Аўтухоў мае на-
мер абскардзіць дадзенае рашэнне.

Л. Гаравы.

АМАЛЬ КАЛГАС ЗВОЛЬНЕНЫХ 
ЗА ПАРУШЭННЕ ДЫСЦЫПЛІНЫ

ПЯТАЯ КАЛОНА ДЛЯ НАРОДА

Гэта слова “пятая кало-
на” было выкарыстана 
прыхільнікамі генерала 
Франка ў грамадзянскую 
вайну  пры наступленні на 
Мадрыд чатырма калонамі 
дзеля таго, каб  заявіць 
пра тое, што ў франкістаў 
шмат прыхільнікаў і спачу-
ваючых у самім Мадрыд-
зе. Таму адразу ўзнікаюць 
пытанні: “Ці існуе грамад-
зянская вайна на Беларусі? 
Хто наступае на сталіцу 
нашай сінявокай краіны? 
Хто з’яўляецца варожымі 
агентамі ў Менску?”

Па здароваму сэнсу, а 
не хваравітаму ўяўленню 
аб сваім месцы ў гісторыі, 
адказ на гэтыя пытанні 
адмоўны. І ў прававой 
дэмакратычнай краіне 
за абразу апанентаў не-
залежная праваахоўчая 
сістэма даўно распачала б 
адпаведны працэс. Іншая 
сітуацыя ў нас, дзе часам 
дзейнічаюць стандарты  
камуністычнага тэрарыз-
му 30-х гадоў мінулага ста-
годдзя, а  галіны.ўлады не 
з’яўляюцца самастойнымі, 
бо “растуць з аднаго ства-
ла”. Таму для народа мае 
сэнс, інтарэс зразумець, хто 
для яго з’яўляецца пятай 
калонай.

Зыходзячы з сэнса гэта-
га “паўзучага” слоўца, пя-
тай калонай з’яўляюцца 
тыя, хто дзейнічае супраць 
інтарэсаў народа. Што маг-
чыма аднесці да інтарэсаў, 
праў народа? Па-першае, 
народ мае права абіраць 
уладу над сабой. Па-другое, 
народ мае інтарэс, каб 

улада стварала ўмовы для 
пастаяннага росту яго да-
брабыту. Па-трэццяе, народ 
павінен пачувацца гаспа-
даром на сваёй зямлі праз 
палітычную, эканамічную, 
сацыяльную дзейнасць.

Але ці ажыццяўляюцца гэ-
тыя правы і інтарэсы наро-
да? Па выніках прэзідэнскай 
кампаніі 2010 году была 
арыштавана большая част-
ка кандыдатаў у прэзідэнты, 
а таксама сотні грамадзян, 
якія пратэставалі супраць 
фальсіфікацыі вынікаў га-
ласавання. Супраць затры-
маных ужываліся катаванні, 
а таксама былі вынесены 
палітычна матываваныя 
прысуды. Дэмакратычныя 
краіны свету не прызналі 
легітымнасці такіх вынікаў 
“выбараў” і забаранілі ўезд 
у свае краіны больш сотні 
чыноўнікам  з Беларусі, 
якія маюць дачыненне 
да парушэння праў гра-
мадзян. Пасля “выбараў” 
у краіне распачаўся 
глыбокі эканамічны крызіс, 
выкліканы інфляцыйнымі 
працэсамі. Дабрабыт 
насельніцтва зменшыўся 
ў 2-3 разы і стаў істотна 
ніжэйшым за дабрабыт у 
суседніх краінах.

Дзеля выратавання 
сітуацыі, пры адсутнасці 
дастатковых унутраных 
капіталаў шпаркімі тэмпамі 
расце крэдыторская за-
пазычанасць краіны. Ула-
да прадала 100% акцый 
“Белтрансгаза”, а таксама 
амаль  падпісала умовы 
крэдыту на 10 мільярдаў 
даляраў для будаўніцтва 

атамнай станцыі, поўнасцю 
трапляючы у энергетыч-
ную залежнасць ад Расіі. 
Для грамадства невядомы 
ўмовы атрымання танна-
га газу на наступны год. 
Незалежныя эканамісты 
разглядаюць  гэтыя умо-
вы, як перспектывы Расіі ў 
бліжэйшай будучыні атры-
маць кантроль над іншымі  
прадпрыемствамі нафта-га-
завай прамысловасці.

Ініцыятыўныя грамад-
зяне працуюць у бізнесу 
на значна горшых умо-
вах, чым прадпрымальнікі 
краін Мытнага саюзу. 
Сплачваючы значныя 
падаткі прадпрымальнікі 
дэскрымініраваны на сваё 
прадстаўніцтва ў органах 
улады. Іншыя ініцыятыўныя 
грамадзяне не маюць рэ-
альных магчымасцей па 
стварэнню самастойных 
арганізацый, правядзенню 
масавых мерапрыемстваў, 
зыходзячы з міжнародных 
нормаў права, якія абяцала 
выконваць Беларусь. Скаргі 
грамадзян Беларусі на 
парушэнні сваіх праў, якія 
задавальняе Камісія ААН па 
правах чалавека, не вядуць 
да аднаўлення парушаных 
праў.

Гэтага пераліку дастат-
кова, каб зразумець хто ў 
сапраўднасці з’яўляецца 
“пятай калонай” на 
Беларусі. А дзеля супрад-
зеяння пятай калоне гра-
мадзяне не павінны баяцца 
самаарганізоўвацца для ад-
стойвання сваіх парушаных 
праў і інтарэсаў.

Леанід Гаравы.

Актывіст заявіў 
недавер старшыні суда

“ГАСЦІНЕЦ” У 
ІНТЭРНЭЦЕ

Наша газета “Гасцінец” стала 
размяшчаецца на партале http://
kamunikat.org/ , дзе зацікаўленыя 
грамадзяне могуць яе спампаваць 
са старонкі: http://kamunikat.org/
hasciniec.html, што у каталагу “Пэры-
ёдыка” для далейшага выкарыстання 

Леанід Аўтухоў, старшыня суполкі партыі БНФ, актывіст ініцыятывы “Гавары праўду”, 
адмовіўся ўдзельнічаць у судовым паседжанні, дзе разглядалася яго скарга наконт ра-
шэння ЧасВАП начальніка АДАІ Гарадоцкага РАУС Рымшы А.А. пазбавіць яго правоў 
кіроўцы.

АБ’ЯВА
•	 Каб	 атрымліваць	 кож-

ны	 нумар	 газеты	 «Гасцінец»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	
зрабіце	бесплатную	падпіску.	Калі	
ўжо	не	жадаеце	атрымліваць	вы-
данне,	то	патэлефануйце	у	рэдак-
цыю.

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	 або	 іх	 набыць	 звяр-
тайцеся	 на	 адрас:	 Гарадок,	
вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	 ў	 кожны	
аўторак	і	чацвер	з	16	да	18,	або	на	
тэлефоны	газеты	«Гасцінец».

•	 Калі	парушаны	вашы	пра-
вы	спажыўца,	працаўніка,	то	даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	Звяртайцеся	на	адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	 –	 нашая	 падзяка.	
Словам,	сувенірам.

МЕРКАВАННЕ РЭДАКТАРА ДЭМАКРАТЫЧНЫ РУХ

ПРАЦОЎНЫЯ АДНОСІНЫ

Аб’ява
Аператыўная інфармацыя аб падзеях 

Гарадоччыны і рэгіёна зараз па-беларуску 
і па-расейску з’яўляецца на новым 

Інтэрнэт рэсурсе: http://haradok.info
Стваральнікі інфармацыйнага партала 

запрашаюць неабыякавых грамадзян да 
ўзаемавыгаднага супрацоўніцтва.

З мэтай дэскрыдытацыі і шэльмавання апазіцыі кіраўнік краіны запусціў у 
прапагандыскі абарот “паўзучае” слоўца “пятая калона”. Гэтае слоўца, ўзнікшае 
пад час грамадзянскай вайны 30-х гадоў  мінулага стагоддзя ў Іспаніі, зараз 
актыўна выкарыстоўваецца ідэалагічнымі службамі і прарэжымнымі СМІ ў ба-
рацьбе з іншадумцамі, прыхільнікамі дэмакратыі на Беларусі. Што ў сапраўднасці 
азначае пятая калона для нашага народа, які жыве па словах прапагандыстаў у 
“процветающей и сильной Беларуси”?
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Даследаванне праводзілася валанцёр-
скай групай у рамках ініцыятывы сайта БЕ-
ЛАРДА.ИНФО па апытанню меркавання 
прадстаўнікоў прадпрыемстваў у г.Гарадок. 
Апытанне праводзілася для інфармавання 
членаў экспертнай супольнасці і радавых 
жыхароў горада. Меркаванні аўтараў, выка-
заныя ў атрыманым аналиізу могуць не супа-
даць з поглядамі ініцыятывы сайта БЕЛАРДА.
ИНФО.

У ліпені-жніўні 2011 года было правед-
зены апытанне прадстаўнікоў пераважна 
прыватных прадпрыемстваў г. Гарадка. Гэты 
апытанне можа выкарыстоўвацца ў якасці 
аднаго з элементаў працэсу стратэгічнага 
планавання эканамічнага развіцця горада.

У змесце анкеты прысутнічалі пытанні 
пра гісторыю і статус прадпрыемстваў, ха-
рактары бізнесу, працоўнай сіле і персанале, 
інфармацыі аб інвестыцыях і інвестыцыйных 
планах, аб паслугах, якія прадстаўляюцца 
органамі ўлады, і адносінах да іх, а такса-
ма агульнае меркаванне аб горадзе, як 
асяроддзі для вядзення бізнесу .

Для атрымання максімальна поўных і 
адкрытых адказаў, рэспандэнтаў запэўнілі, 
што гэты справаздачу не будзе ўтрымліваць 
спасылак на канкрэтныя прадпрыемствы, а 
інфармацыя ў анкетах будзе канфідэнцыйнай. 
Правам «інкогніта» скарысталіся УСЕ рэспан-
дэнты.

Вядома, апытанне 23 прадпрыемстваў не 
можа рэпрэзентатыўна адлюстраваць мер-
каванне за ўсю бізнэс--супольнасць Гарадка. 
Але гэтыя прадпрыемствы, якія ўяўляюць 
сабой, пераважна, дынамічны сектар малых 
і сярэдніх кампаній, прадстаўляюць значную 
частку мясцовай эканомікі.

Сярод галоўных высноў, якія можна 
зрабіць з апытання прадстаўнікоў пераважна 
прыватных прадпрыемстваў  трэба адзна-
чыць наступныя пазіцыі.

Большасць апытаных прадстаўнікоў 
прадпрыемстваў расцэньваюць Гарадок 
як здавальняючае месца для вядзення 
бізнесу, а добрым лічыць толькі пятая част-
ка рэспандэнтаў. Толькі 9% лічаць Гарадок 
бесперспектыўнымі для сваёй гаспадарчай 

дзейнасці. Рэспандэнты пазітыўна ацэньва-
юць у Гарадку магчымасць арэнды памяш-
кання, а таксама блізкасць Віцебска і рынку 
паслуг, магчымасць мець бізнэс.

Сярод негатыўных фактараў Гарад-
ка, як месца вядзення справы прадстаўнікі 
прадпрыемстваў асабліва вылучаюць на-
ступныя: нізкая пакупніцкая здольнасць 
насельніцтва і недахоп кваліфікаваных 
кадраў. Прадпрыемствы, занятыя ў гандлі 
асабліва адчувальныя да таго, што ў Га-
радку нізкая пакупніцкая здольнасць 
спажыўцоў, а для прадпрыемстваў, занятых 
у вытворчасці і сферы паслуг вялікай пра-
блемай з’яўляецца недахоп кваліфікаваных 
кадраў. Недахоп кадраў ствараецца ў сувязі 
з алкагалізацыяй насельніцтва, а таксама 
адтокам кваліфікаваных спецыялістаў у 
працоўную эміграцыю, у сувязі з нізкай апла-
тай працы ў Беларусі.

Сярод важнейшых напрамкаў, без якіх 
немагчыма эканамічнае развіццё Гарад-
ка рэспандэнты аднадушна выказаліся за 
развіццё малых і сярэдніх прадпрыемстваў, а 

таксама ў большасці сваёй падтрымалі прапа-
нову аб неабходнасці развіцця прамысловасці 
(85%) і прыцягнення прамых інвестыцый 
(65%). Рэспандэнты таксама паказалі на не-
абходнасць добраўпарадкавання і прастора-
вага развіцця (40%), неабходнасць развіцця 
інфраструктуры адпачынку і турызму (30%).

Найбольшая колькасць рэспандэнтаў 
лічаць стратэгічна перспектыўнымі для 
Гарадка развіццё харчовай прамысловасці 
(95%), якую магчыма развіваць на аснове 
сельскай гаспадаркі. Таксама рэспандэнты 
выказаліся за развіццё сельскай гаспадаркі, 
якое складае аснову эканомікі раёна, які 
з’яўляецца па свайму профілю сельскагаспа-
дарчым, а таксама яны падтрымалі развіццё 
турызму (55%), як стратэгічна важнай галіны 
эканомікі.

У цяперашні час выдадзена брашура 
з вынікамі апытання думкі прадстаўнікоў 
прадпрыемстваў Гарадка. З поўнымі вынікамі 
ацэнкі думкі можна азнаёміцца на сайце   
haradok.info, дзе размешчаны гэты артыкул.

Л. Антонаў.

КРАДЗЁЖ ПА-ГАРАДОЦКУ

Сводкі міліцэйскіх навін 
перапоўнены інфармацыяй 
пра дробны крадзёж з кватэр 
і дамоў прадуктаў харчавання, 
грошаў і распачатыя пасля гэтага 
крымінальныя працэсы. Вынікам 
гэтага з’яўляюцца забітыя звыш 
нормы беларускія турмы. З боль-
шага людзі крадуць, бо не могуць 
зарабіць на нармальнае жыццё. 
Чаго толькі не крадуць! Напры-
клад, калі ў в. Палешына на пачат-
ку восені з хаты пенсіянера скралі 
прадуктаў харчавання на 33 ты-
сячы рублёў, то супраць злодзея 
распачалі крымінальную справу. 
Распачалі, бо было пранікненне ў 
чужую маёмасць.

Але ж зусім іншыя адносіны ў на-
чальства да злодзеяў пры пасадах, 
якія маюць магчымасць выносіць 
харчаванне з прадпрыемства. Па-
першае, крадзяжам спрыяе кіраўнік 
прадпрыемства, выкарыстоўваючы 
сваё пасаднае месца. Менавіта ад 
кіраўніцтва зверху вахцёры на пра-
хадной атрымліваюць неафіцыйны 
пералік людзей пры пасадах, якія 
не павінны даглядацца пры руху 
праз прахадную. Па-другое, гэта 
чыста карумпаваная схема, бо 
гэтыя злодзеі пры пасадах не за-
бываюць дзяліцца з “патрэбнымі” 
начальнікамі. Ну а тыя потым іх 
“крышуюць” пры пэўных неспад-
зяванках, ратуючы, як кажуць у 

народзе, ад неба ў клетачку. А па 
трэццяе, пападаюцца пасадныя 
злодзеі, толькі тады, калі пра іх зла-
чынства аператыўна даведваюцца 
супрацоўнікі аддзелаў барацьбы з 
эканамічнай злачыннасцю і робяць 
аператыўнае затрыманне.

Толькі потым уключаецца гуль-
ня наадварот. Калі за дробнага 
злодзея няма каму заступіцца ды 
і падзяліцца хабарам ён не можа, 
то злодзей на пасадзе ўключае ў 
абарону ўсе свае сувязі. І крад-
зеж, які цягнуў на крымінальную 
справу, ператвараецца толькі ў 
адміністрацыйнае злачынства. 
А ад такога злачынства пасад-
ны варюга адкупляецца даволі 
танна. Тым больш, што на мерка-
ванне начальніка такі “намеснік” 
усвядоміў свой грэх і больш не буд-
зе. Вось за гэта яго і трэба пакінуць 
пры пасадзе. Смех ды і толькі! Як 
кажуць, пакінулі лісу ў куратніку.

Сёння тысячы гарадчан ведаюць 
гэтую гісторыю і моўчкі абураюцца 
вынікамі “пакарання” за крадзёж. 
Што ж зробіш – пабудавалі дзяр-
жаву для народа. Пабудавалі такую 
дзяржаву, што чыноўнікі могуць 
красці і ім за гэта толькі пагрозяць 
пальцам. Такое асаблівае выка-
нанне дырэктывы аб барацьбе за 
дысцыпліну і парадак на Гарадоч-
чыне.

Л. Антонаў.

Калі за табой сіла, то ты можаш красці па буйнаму і табе толькі па-
ставяць на від. У гэтых рэаліях існуючай рэчаіснасці пераканаліся 
работнікі аднаго з яшчэ крышку жывых прадпрыемстваў Гарадка.

КРЫМІНАЛ

Адзін з лепшых ў складзе зборнай

Каманда Віцебскай вобласці 
паспяхова выступіла на 
першынстве краіне па грэка-
рымскай барацьбе сярод 
моладзі, заняўшы другое месца 
пасля г. Мінска. Пры гэтым 
адставанне Віцебшчыны ад 
Мінска склала толькі два ачка. 
Такое высокае месца зборная 
Віцебскай вобласці заняла 
ўпершыню за час незалежнасці 
краіны.

Паспяхова выступіў на 
спаборніцтвах наш зямляк – 

Джамал Агамаў, які ў вагавай 
катэгорыі да 55 кг заняў першае 
месца. У фінале ён перамог 
Станіслава Чыграя з Магілёва, 
які старэйшы яго на два гады. 
Нагадаем, што раней Джамал 
перамог на міжнародным 
турніры на прызы алімпійскага 
прызёра Ігара Каныгіна, які 
штогод праводзіцца ў Віцебску. 
Трэніруе Д. Агамава ў Віцебску 
Канстанцін Абарэнаў, а пачынаў 
з ім працаваць у Гарадку 
Аляксей Гамзюк..

На гэтых спаборніцтвах 
каманда Віцебскай вобласці 
заваевала дзве залатыя і тры 
бронзавыя медалі. Трэніраваў 
каманду да спаборніцтваў 
Аляксандр Дуброўскі. Дадзены 
камандны поспех прыйшоў 
пасля таго, як абласную 
федэрацыю грэка-рымскай 
барацьбы ўзначаліў кіраўнік 
спраў аблвыканкама А. 
Мацюшка.

Л. Антонаў.

ЭКАЛАГІЧНАЯ ПРАБЛЕМА

СПАРТЫЎНАЕ ЖЫЦЦЁ

                 АЦЭНКА МЕРКАВАННЯ 
ПРАДСТАЎНІКОЎ ПРАДПРЫЕМСТВАЎ ГАРАДКА

РЭГІЯНАЛЬНАЕ РАЗВІЦЦЁ

Леанід Гаравы, актывіст дэмакратычнага руху, правёў апытанне меркавання прадстаўнікоў прадпрыемстваў Гарадка для атрымання інфармацыі аб развіцці бізнесу і яго 
перспектывах у райцэнтры. Па выніках апытання зроблены аналіз атрыманай інфармацыі, а таксама выдадзена брашура вынікаў апытання.

Наш зямляк Джамал Агамаў паспяхова выступіў у складзе зборнай Віцебскай вобласці на пер-
шынстве Рэспублікі Беларусь па грэка-рымскай барацьбе сярод моладзі. Першынство краіны 
адбылося ў Брэсце напачатку лістапада.

ДРУГІ БІЯТЛОННЫ СЕЗОН НАСТАССІ ДУБАРЭЗАВАЙ
Наша зямлячка Настасся Дубарэзава 21 лістапада 

ў складзе жаночай зборнай Беларусі па біятлону 
накіруецца ў швецкі горад Эстэрсунд, дзе 30 лістапада 
стартуе Кубак свету па біятлоне. На жаль, каманды 
біятланістаў едуць трэніравацца без сваіх патронаў.

У мінулым сезоне наша зямлячка перакваліфіціравалася 
з чыстых лыжніц у біятланістку. Гэта адбылося пас-
ля алімпійскіх стартаў у Ванкуверы, дзе Дубарэзава 
бараніла гонар Беларусі ў жаночых лыжных гонках. Фак-
тычна ўвесь мінулы сезон прайшоў дзеля адаптацыі да 
асаблівасцей біятлону, у якім трэба прафесійна спалу-
чаць бег на лыжах са стральбой на рубяжах. Толькі на-
прыканцы сезону ў нарвежскім Халменколене Настас-
ся Дубарэзава атрымала сваё першае заліковае ачко 
ў спрынце, калі дапусціла толькі адзін промах і заняла 
40-е месца.

У гэты сезон Дубарэзава ўступае з надзеяй паказаць 
значна лепшыя вынікі. Перш за ўсё яна разлічвае палеп-
шыць вынікі ў стральбе. Але гэта магчыма будзе зрабіць 
вельмі складана, бо зборныя па біятлону выехалі ў 
Скандынавію без ... патронаў. Па словах галоўнага трэ-

нера жаночай зборнай Андрыяна Цыбульскага, заку-
пленая партыя патронаў яшчэ не атрымала дазволу ў 
Міністэрстве унутраных спраў на вываз за мяжу. Гэта 
бюракратычная неспадзяванка можа вельмі дорага 
каштаваць усёй зборнай, якая бароніць гонар Беларусі ў 
біятлонных спаборніцтвах. Псіхалагічна вельмі складана 
страляць з невядомых патронаў на якіх не адпрацаваны 
навыкі стральбы. Але шчэ застаецца надзея, што патро-
ны ў Швецыю да першага этапа Кубку свету трапяць.

Першы этап Кубка свету ў Эстэрсундзе стартуе 30 
лістапада мужчынскай гонкай на 20 км, а жанчына ад-
крываюць сезон у першы зімовы дзень гонкай на 15 км. 
На першым этапе іх чакаюць шчэ дзве гонкі: спрынт на 
7,5 км, а таксама гонка праследавання на 10 км у апошні 
дзень – 4 снежня. Беларускае тэлебачанне плануе паказ-
ваць этапы Кубка свету ў прамым эфіры. Усяго на Кубку 
свету па біятлоне будзе дзевяць этапаў, а апошні адбуд-
зееца па традыцыі ў Ханты Мансійску ў другой палове 
сакавіка. А з 1 па 13 сакавіка ў нямецкім Рупольдзінгу 
адбудзецца чэмпіянат свету па біятлону.

Л. Антонаў.

ДЗЯРЖАЎНЫЯ ЭКОЛАГІ НЕ ВЕДАЮЦЬ ПРА ЗНІШЧЭННЕ ДРЭЎ
Старшыня Віцебскага абласно-

га камітэта прыродных рэсурсаў 
Руслан Вінакураў не валодае 
сітуацыяй, якая склалася з 
дрэвамі на аўтатрассе ад Гарад-
ка да Езярышча.

На працягу апошніх двух 
гадоў адбываецца бараць-
ба работнікаў мясцовых 
прадпрыемстваў з расліннасцю 
ўздоўж аўтатрассы Гарадок – 
Езярышча. Гарадоцкая птуш-
кафабрыка, Гарадоцкі райгаз, 
Гарадоцкае прадпрыемства ка-
цельных і іншыя арганізацыі ма-
юць заданні па вынішчэнню дрэў 

уздоўж вышэй названай дарогі. 
Гэтая кампанія вынішчэння не 
толькі таполяў або алешніка, але 
і бяроз, ёлак, ясеняў, клёнаў і г.д.. 

Вынішчэнне дрэў каля дарогі 
распачалося яшчэ ў 2010 год-
зе, калі меркавалася наведван-
не раёна кіраўніком краіны. 
Менавіта вясной мінулага году 
арганізацыі раёна атрымалі 
заданне ад райвыканкама 
па вынішчэнню дрэў уздоўж 
дарогі. Але ніякай эканамічнай 
карысці гэтае мерапрыемства 
не мела, а вось нанесеныя 
экалагічныя страты відавочны. 

Прырода страціла тысячы дрэў, 
якія маглі б шчэ дзесяткі гадоў 
выпрацоўваваць кісларод і 
ачышчаць паветра каля дарог. 
Толькі гэтая праблема не турбуе 
ўлады, а дзяржаўныя эколагі на 
яе не звяртаюць ўвагі.

Неабыякавыя грамадзяне Га-
радоччыны датэлефанаваліся 
на прамую лінію да старшыні 
Віцебскага абласнога камітэта 
прыродных рэсурсаў Руслана 
Вінакурава і задалі яму пытан-
не наконт знішчэння дрэў па 
аўтатрасе Гарадок-Езярышча. 
Толькі абласны кіраўнік замест 

адказа на прагучаўшае пытанне 
паведаміў, што ў г.п. Езярышча 
правільна вырубілі таполі. У на-
родзе ў такім выпадку кажуць: 
ты яму пра Ярому, а ён табе пра 
Фаму.

Між тым хмызняк алешніка за 
прайшоўшы год зноў набірае 
рост. І толькі эканамічная 
сітуацыя мусіць пазбавіць яго 
вынішчэння. Але тысячы ка-
рысных дрэў ужо не адродзяц-
ца і не будуць выконваць сваю 
экалагічную місію.

На жаль, гэтая сітуацыя ха-
рактэрна не толькі для Га-

радоччыны, але і для іншых 
рэгіёнаў краіны, дзе безмэтава 
вынішчаюцца дрэвы, як каля да-
рог, так і ў гарадах. І нягледзячы 
на існуючыя прававыя нормы 
інфармавання мясцовай ула-
дай насельніцтва аб вырубках 
у гарадах ніякага інфармавання 
не адбываецца. Не адбываецца 
таксама і кампенсацыйных паса-
дак дрэў замест вынішчаных, як 
таго патрабуе заканадаўства. Па 
крайней меры ўлады аб гэтым 
насельніцтва не інфармуюць.

Л. Антонаў.
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Дачка палітвязня 
Мікалая Статкевіча атры-
мала ліст ад бацькі. Зняво-
лены палітык прызнаны 
цалкам працаздольным 
і працягвае працаваць 
на пілараме. Статкевіч 
распавёў у лісце пра жыц-
цё ў калоніі і пра прабле-
мы, якія яго найболей хва-
лююць. 

Палітвязень нармальна 
сябе адчувае, працуе, рых-
туецца да зімы:

– Кажуць, што зімой 
тут холадна, але я добра 
«экіпіраваны», бо Марына 
перадала цёплую вопратку 
і абутак, і зіма мяне не пало-
хае, – піша ён у лісце да дачкі, 
Кацярыны Статкевіч. – Што 
акрамя надвор‘я робіцца 

ў Беларусі, ты ведаеш. Па 
крамцы, дзе раз на тыдзень 
мы можам набыць тое-сёе з 
прадуктаў, бачна як выраслі 
цэны. А заробкі, асабліва ў 
правінцыі, засталіся амаль 
без зменаў. І перспектыў 
паляпшэння сітуацыі я не 
бачу. Вельмі шкада людзей, 
асабліва пенсіянераў. Зіма 
будзе для іх галоднай.

Самай вялікай праблемай 
у калоніі Статкевіч лічыць 
тых, «хто кідаецца выкон-
ваць любыя, нават самыя 
вар‘яцкія загады свайго 
начальніцтва». 

Апроч таго, як вынікае 
з ліста, зняволеных 
прадпрымальнікаў, якія 
маюць матэрыяльныя іскі, 
абмяжоўваюць у краме да 

35 тыс. рублеў на месяц. 
– Атрымоўваецца, што ка-

туюць людзей голадам, каб 
грошы заплацілі. Але ж не 
ўсе і маюць такія грошы, каб 
разлічыцца з дзяржавай, – 
заўважае палітвязень.

Сам Мікалай Статкевіч 
можа выдаваць у 5 разоў бо-
лей – 175 тысяч на месяц.

Навінаў ад Мікалая 
Статкевіча з калоніі не 
было на працягу некалькіх 
месяцаў. Ён прызнаўся, што 
не пісаў з сярэдзіны жніўня, 
каб пазбегнуць «публічнага 
чытання і калектыўных 
пакаранняў», тым болей што 
лісты не даходзілі. А зараз 
паспрабаваў – і праз 11 дзён 
адрэсат атрымаў ліст. 

Кася Вітушэвіч.

ДАВНО АЛЕКСАНДР ЛУКАШЕНКО НЕ ПОЖИНАЛ В МОСКВЕ ТАКОЙ ТРИУМФ. ПОЛНА КОРОБУШКА ПРЯНИКОВ: И ГАЗ ПО 165 ДОЛЛАРОВ С ЯНВАРЯ (СЕЙЧАС КОНТРАКТ-
НАЯ ЦЕНА В РАЙОНЕ 280), И РЕСТРУКТУРИЗАЦИЯ ДОЛГА ЗА ГОЛУБОЕ ТОПЛИВО, И ЩЕДРЕЙШИЙ КРЕДИТ НА БЕЛОРУССКИЙ «МИРНЫЙ АТОМ»…

КРЕМЛЬ-МИНСК: ПИТОН ДАЛ СКИДКУ КРОЛИКУ

Объем средств «Беларусбанка», инвести-
рованных в ЧУП «АСБ Городец» (Шкловский 
район), который возглавлял Лукашенко, с 
2005 года составил 67,980 млрд рублей. Об 
этом сообщает пресс-служба банка. 

Всего за последние 6 лет «Беларусбанк» 
выдал белорусским сельскохозяйственным 
предприятиям более 13,5 трлн рублей кредит-
ных средств.

«Нынешний год был непростым для сель-
ского хозяйства. Но, несмотря на трудности, 
работники „Городца“ достигли хороших ре-
зультатов. Выращено и собрано 5615 т зерна. 
Урожайность зерновых и зернобобовых со-
ставила 57,4 ц/га, превысив прошлогоднюю на 

5,5 ц/га. В Шкловском районе предприятие до-
стигло лучших показателей по производству 
семян рапса и кукурузы на зерно», — сообща-
ет пресс-служба банка.

Всего на развитие сельскохозяйственных 
предприятий, а их за «Беларусбанком» закре-
плено четыре, выделено средств на сумму 
153,95 млрд рублей. В период с 2005 по 2011 
годы в рамках Государственной программы 
возрождения и развития села банком предо-
ставлено кредитов на сумму более 13,5 трлн 
рублей. Порядка 6,9 трлн рублей было инве-
стировано в обновление парка техники. 

dengi.onliner.by

СЬВЕТ ПРА ПРЫСУД БЯЛЯЦКАМУ  «ВЕЛЬМІ ШКАДА ЛЮДЗЕЙ, 

Если отбросить вы-
спреннюю риторику, 
которой ознамено-

валось заседание Высшего 
госсовета союзного государ-
ства 25 ноября (вербальные 
рецидивы «братской инте-
грации»), то в сухом остатке 
бесспорный медицинский 
факт: белорусским властям 
опять чертовски подфарти-
ло. Как минимум на год фи-
нансовые дыры — за счет 
новых энергоскидок, прода-
жи остатка «Белтрансгаза» и 
прочих бонусов — удастся 
заткнуть.

Другое дело, отмечают 
независимые белорусские 
эксперты, что Москва дей-
ствует по классической схе-
ме сыра в мышеловке. Она 
проплачивает втягивание 
Беларуси в свои интеграци-
онные проекты с выходом 
на Евразийский союз. Что 
чревато консервацией от-
сталой экономической мо-
дели, постепенной утратой 
суверенитета, окончатель-

ным выпадением синеокой 
республики из европейского 
контекста.
Тактический выигрыш, 
стратегический тупик 

«Идея восточного союза 
имеет лишь временные вы-
годы для Беларуси», — от-
метил в комментарии для 
Naviny.by бывший руководи-
тель Национального банка 
Станислав Богданкевич.

Эти выгоды, по его мне-
нию, почти сойдут на нет со 
вступлением России в ВТО. 
Даже при относительно де-
шевом газе многим белорус-
ским производителям может 
оказаться не по плечу конку-
ренция с российскими: у нас 
все же весомее доля энер-
гозатрат, выше НДС, в целом 
хуже бизнес-климат.

Москва же если и будет 
впредь помогать, то «во 
имя имперских амбиций», 
подчеркивает эксперт. Это 
опасно для независимости. 
Одним из ключевых этапов 
сдачи суверенитета может 

стать переход на российский 
рубль, считает Богданкевич, 
стоявший у колыбели бело-
русской валюты.

По словам ряда экономи-
стов, дешевые энергоресур-
сы для еще совковой во мно-
гом белорусской экономики 
— как наркотик. Сегодня в 
кайф, но завтра жди ломки. 
Подсадка на российскую 
иглу может привести к пол-
ному отказу белорусского 
начальства от экономиче-
ских реформ (в пристрастии 
к коим его и так трудно было 
заподозрить).

Кредит на строительство 
АЭС в Беларуси — Путин 
анонсировал до 10 милли-
ардов долларов — это, если 
по максимуму, даже больше, 
чем грезило белорусское 
начальство. Но противники 
«мирного атома» в стране, на 
которую пришелся основной 
удар Чернобыля, указыва-
ют и на то, что пресловутая 
энергетическая независи-
мость, ради которой затеяна 

опасная стройка, — полная 
иллюзия. 

Во-первых, кредиты по-
ложено отдавать с лихвой. 
Во-вторых, проект, оборудо-
вание, топливо, захоронение 
отходов — все это замыкает-
ся на Россию. Где вам тут от-
вязка от энергетической им-
перии? Все как раз наоборот! 

Европа проиграла 
Беларусь навсегда? 
Но пока польская «Газета 

выборча» констатирует: Ев-
росоюз проигрывает Москве 
борьбу за Беларусь (и, воз-
можно, Украину). Российские 
пряники оказались соблаз-
нительнее эфемерных выгод 
«Восточного партнерства».

«Да, это сражение за Бе-
ларусь Брюсселем проигра-
но», — соглашается минский 
аналитик-международник 
Андрей Федоров. В коммен-
тарии для Naviny.by он под-
черкнул: для Москвы сине-
окая республика оказалась 
важнее, чем для ЕС. Соответ-
ственно, добавим, Кремль и 

ввалил не жалеючи ресурсов 
на геополитическую пере-
купку. Означает ли это, что 
бывшая советская респу-
блика, традиционный стра-
тегический плацдарм Крем-
ля, после попыток флирта с 
Евросоюзом окончательно 
уходит в российское стойло? 

«Не думаю, что речь идет о 
формальной инкорпорации, 
— полагает Андрей Федо-
ров. — Пока Москве доста-
точно получить белорусское 
«фамильное серебро» и до-
биться полного следования 
Минска в фарватере россий-
ской политики».

Эксперт допускает, что те-
стом на лояльность может 
стать новый тур принужде-
ния к признанию Абхазии и 
Южной Осетии. Собеседник 
также прогнозирует колли-
зии в рамках создания Евра-
зийского союза, когда дело 
дойдет до конкретики, ущем-
ляющей суверенитет.

Впрочем, по одной из ре-
плик Лукашенко можно су-

дить, что и переговоры 25 
ноября протекали не вполне 
гладко: «Появились некото-
рые нюансы, мы договори-
лись, что мы в состоянии в 
течение этого года эти про-
блемы обсудить и дополни-
тельно в двустороннем фор-
мате на уровне правительств 
или президентов принять 
решение».

Аналитики дружно про-
гнозируют, что на какой-то 
стадии Минск упрется рогом. 
Вопрос, однако, в том, будет 
ли у белорусского руковод-
ства ресурс для сопротивле-
ния.

В глазах ряда экспертов 
Москва сейчас — как удав, 
который ведет свою фаталь-
ную игру с кроликом. Прин-
ципиально ли для участи 
последнего, что ему дали 
скидку на морковку, прости-
те — на газ?

Александр Класковский, 
Белапан.

В КОЛХОЗ «ГОРОДЕЦ» ВЛОЖИЛИ 
ПОЧТИ 70 МЛРД РУБЛЕЙ

КАМУ ШАНЦІЦЬ

ГАЛОЎНАЯ ПАДЗЕЯ

ПАЛІТЫЧНЫ ЗАКЛАДНІКСПРАВА БЯЛЯЦКАГА

Вынесены 24 лістапада прысуд правааба-
ронцу Алесю Бяляцкаму — чатыры з пало-
вай гады пазбаўленьня волі з канфіскацыяй 
маёмасьці — працягваюць камэнтаваць у 
Беларусі і за мяжой. Гучаць новыя заявы з 
патрабаваньнем вызваліць праваабаронцу і 
зьняць зь яго абвінавачаньні.

Праваабаронцы, палітыкі і дыпляматы 
краінаў Эўразьвязу ды ЗША асудзілі вырак 
Бяляцкаму. Яны адзначаюць палітычную 
афарбоўку справы і тое, што віна Бяляцкага 
не было даказаная.

64 праваабарончыя арганізацыі з усяго 
сьвету выступілі зь лістом, у якім заклікаюць 
беларускія ўлады неадкладна зьняць усе 
абвінавачаньні супраць Алеся Бяляцкага і 
спыніць яго крымінальны перасьлед.

«Мы лічым, што Алесь Бяляцкі быў пакара-
ны за свой законны ўдзел у справе абароны 
правоў чалавека ў Беларусі. Пазоў супраць 
Алеся Бяляцкага — гэта яшчэ адзін крок 
беларускіх уладаў супраць праваабаронцаў, 
каб паспрабаваць прымусіць замаўчаць гала-
сы, якія нагадваюць пра абавязаньні Беларусі 
ў галіне правоў чалавека».

Справа Алеся Бяляцкага абавязкова пра-
гучыць на наступным тыдні ў Познані, дзе 
пройдзе форум грамадзянскай супольнасьці 
«Ўсходняга партнэрства», кажа нацыяналь-
ны каардынатар форуму па Беларусі Ўлад 
Вялічка:

«На сустрэчу ў Познані прадстаўнік „Вясны“ 
запрошаны ў якасьці госьця. Запрашэньне 
даслалі яшчэ да таго, як стала вядома пра 
прысуд. І, канечне, тэма Алеся будзе гучаць 
на форуме. Ніякім чынам нельга прымаць 
такі вырак. Думаю, што грамадзянская су-
польнасьць — і эўрапейская, і беларуская 
— будзе вельмі жорстка рэагаваць на такое 
рашэньне».

Кандыдатуру Алеся Бяляцкага будуць 
прапаноўваць і на Нобэлеўскую прэмію 
міру, заявіў міністар замежных спраў Літвы 
Аўдронюс Ажубаліс. На думку літоўскага 
палітоляга Лаўруса Бялініса, гэта слушны 

крок: «Як мне падаецца, Бяляцкі робіцца 
своеасаблівым болем літоўскай палітычнай 
эліты. Таму што пэўная віна ў яго справе з 
боку Літвы ёсьць. І ад гэтага стаўленьне да 
яго вельмі спагадлівае. Зыходзячы з таго, што 
Бяляцкі, па сутнасьці, ёсьць палітычная ах-
вяра, палітычны вязень, якіх у гэтым рэгіёне 
няшмат, вылучэньне яго на такую прэмію мне 
падаецца дастаткова лягічным. Хоць, канеч-
не, тут усё будзе залежаць ад таго, якія бу-
дуць іншыя кандыдаты».

Не абмінулі сваёй увагай справу Бяляц-
кага і дзяржаўныя беларускія СМІ. Іх працу 
назіральнікі ад Міжнароднай фэдэрацыі 
правоў чалавека і Ўсясьветнай арганізацыі 
супраць катаваньняў у супольнай заяве 
яшчэ два тыдні таму назвалі «абразьлівай 
кампаніяй паклёпу». Падобна, што за гэты 
час нічога не зьмянілася. Напрыклад, учо-
ра ў рэпартажы на тэлеканале СТВ гучала 
сьцьвярджэньне пра нібыта велізарнае ба-
гацьце праваабаронцы, асабліва рынкавы 
кошт дзьвюх кватэраў, якія належаць Бяляц-
каму. І ні слова пра тое, што другая кватэра 
набывалася выключна пад офіс «Вясны». 
Менавіта адсутнасьць афіцыйнай рэгістрацыі 
і прымусіла набываць кватэру для офісу на 
фізычную асобу. Пра гэта штодня гаварылася 
на працэсе Бяляцкага. Дзяржаўнае тэлеба-
чаньне, аднак, пра гэта не згадала.

Сябра праўленьня Беларускай асацыяцыі 
журналістаў Яніна Мельнікава кажа, што ў 
асьвятленьні дзяржаўнымі мэдыямі працэсу 
Бяляцкага няма нічога дзіўнага альбо таго, 
чаго не назіралася бы раней: «Дзяржаўныя 
СМІ, альбо, хутчэй, дзяржаўныя сродкі прапа-
ганды заўсёды карысталіся такімі „хітрыкамі“ 
і такімі нячэснымі, непрафэсійнымі з пункту 
гледжаньня журналісцкай этыкі прыёмамі, 
як сказаць „а“, не гаворачы „б“, даваць намёкі і 
нібыта факты, якія павінны ўразіць гледача ці 
чытача і якія павінны ўпэўніць, што нейкі ча-
лавек альбо арганізацыя сапраўды парушылі 
заканадаўства Беларусі».

Уладзімер Глод.

24 ЛІСТАПАДА СУДЗЬДЗЯ ПЕРША-
МАЙСКАГА СУДУ МЕНСКУ СЯРГЕЙ 
БАНДАРЭНКА ПАКАРАЎ КІРАЎНІКА 
ПРАВААБАРОНЧАГА ЦЭНТРУ 
«ВЯСНА», ВІЦЭ-ПРЭЗЫДЭНТА 
МІЖНАРОДНАЙ ФЭДЭРАЦЫІ 
ПРАВОЎ ЧАЛАВЕКА АЛЕСЯ БЯЛЯЦ-
КАГА ЧАТЫРМА З ПАЛОВАЙ ГАДАМІ 
КАЛЁНІІ ЎЗМОЦНЕНАГА РЭЖЫМУ З 
КАНФІСКАЦЫЯЙ МАЁМАСЬЦІ.

АСАБЛІВА ПЕНСІЯНЕРАЎ. 
ЗІМА БУДЗЕ ДЛЯ ІХ ГАЛОДНАЙ»
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БИЗНЕС НА РАСПУТЬЕ: УЕХАТЬ 
И РАЗВИВАТЬСЯ ИЛИ ОСТАТЬСЯ И ВЫЖИВАТЬ

Олег Волчек, представитель 
«Правовой помощи населению», 

которая зарегистрирована в 
Киеве, считает, что Коновалов и 
Ковалев не имели способностей, 
чтобы создать бомбу. Об этом он 
заявил на пресс-конференции в 

Минске 28 ноября. 

Шэраг грамадскіх дзеячоў звярнуўся ў 
Міжнародную федэрацыю хакея з шайбай з 
заклікам перанесці чэмпіянат свету па хакеі 
2014 г. з Беларусі ў іншую краіну.

Сваю просьбу яны матывуюць 
палітычнымі рэпрэсіямі ў Беларусі і 
пераследам палітычных апанентаў 
Лукашэнкі. Яны таксама патрабуюць 
прыбраць хакейны швэдар з прозвішчам 

Лукашэнкі, перададзены беларускімі 
ўладамі ў Залу хакейнай славы.

Пад заявай падпісаліся былы прэзідэнт 
Чэхіі Вацлаў Гавел, драматург Том Стопард, 
славуты ў мінулым літоўскі баскетбаліст, 
а сёння бізнесмен Шарунас Марчулёніс, 
кіраўнікі Свабоднага таэтра Мікалай Халезін 
і Наталля Каляда ды шэраг іншых дзеячоў.

Паводле charter97.org

 “ЭТИМИ РЕБЯТАМИ ПРИКРЫВАЕТСЯ 
ОРГАНИЗОВАННАЯ ВОЕННАЯ 
СТРУКТУРА “

Правозащитник Олег Волчек высказал со-
вместное мнение с Дмитрием Петрушкеви-
чем и Владимиром Бородачем. Их главная 
оценка заключается в том, что следствие 
проведено неудовлетворительно и с пре-
вышением служебных полномочий след-
ственной группы.

 «Мы считаем, что этими 
ребятами, которых  сейчас 
пытаются расстрелять, как 
Стук уже заявил, хотя суд 
этого еще не произнес, 
прикрывается организо-
ванная военная структура. 
О том, что есть такая за-
конспирированная, очень 
высокопрофессиональная 
группа, которую могут рассекретить по 
взрыву 2008 года, заявлял Наумов. Про-
водя аналог между взрывами 2008 года и 
2011 года, мы пришли к выводу, что это со-
всем разные люди совершали. Разный уро-
вень по профессиональности. Мы рассчи-
тываем, что все-таки суд не дойдет до этого 

и общественность окажет давление, чтобы 
не было смертного приговора», - выразил 
надежду Олег Волчек.

Волчек отметил, что хорошо поработали 
адвокаты и журналисты, проведшие мони-
торинг.

Как ветеран военных 
действий в Афганистане, 
Волчек считает, что, чтобы 
подготовить бомбу 2011 
года, нужно было 4 науки 
пройти. Не каждый офи-
цер в инженерно-сапер-
ной роте, где он служил, 
был способен сделать по-
добную. По его мнению, 
бомба 2011 года - это под-

готовка к серьезным действиям, поэтому 
правозащитник не уверен, что по Минску 
можно свободно гулять.

Он отметил, что не были установлены за-
казчики, исполнители, изготовители, а так-
же изучены все тонкости происхождения 
взрывных устройств.

НЕ - РАСТРЭЛУ! НАША ЖЫЦЦЁ

ГАВЕЛ, СТОПАРД І МАРЧУЛЁНІС ЗАКЛІКАЛІ 
ПЕРАНЕСЦІ ЧЭМПІЯНАТ СВЕТУ ПА ХАКЕІ З БЕЛАРУСІ

ВЛАСТИ ГОТОВЯТ НОВЫЙ УДАР 
ПО КОШЕЛЬКАМ БЕЛОРУСОВ

Почему президент взялся за инфля-
цию? 

Борьбу с инфляцией Нацбанк и рыноч-
ники из правительства обозначили как 
первоочередную экономическую задачу 
на 2012 год. Однако главу государства за-
планированные на следующий год шаги 
по ужесточению денежно-кредитной по-
литики не устроили. Но спустя несколько 
дней после головомойки, устроенной 
рыночникам, Лукашенко стал придер-
живаться их позиций. С чего вдруг? «По 
всей видимости, «рыночникам» удалось 
убедить президента в правильности сво-
ей позиции. Они доказали, что настаи-
вать на сохранении прежней экономи-
ческой политики опасно», — считает 
экономист Сергей Чалый.

Эксперт не исключает, что решающим 
аргументом для президента стала встре-
ча с главой Нацбанка Надеждой Ермако-
вой, которая объяснила, чем был вызван 
такой резкий скачок инфляции, какие 
угрозы для экономики исходят от даль-
нейшего роста цен и почему надо сдер-
живать эмиссионное кредитование.

«И президент, еще недавно вырази-
вший недовольство по поводу такого 
низкого прогноза по росту ВВП (1,5%), 
заложенного рыночниками, теперь вдруг 
переключился на борьбу с инфляцией. 
И выглядит это так, как будто не прези-
дент согласился с точкой зрения ры-
ночников, а он сам выдвинул требо-
вание бороться прежде всего с ростом 
инфляции», — отметил Сергей Чалый. 

Озвученная главой государства стра-
тегия звучит как «прекратить шальное 

ценообразование». При этом требова-
ние «зачистить все в ноябре-декабре», 
по словам экспертов, означает, что вла-
сти согласились на дальнейшую коррек-
тировку цен на ряд товаров и услуг в 
сторону повышения, чтобы оставшийся 
«хвост» инфляции не переносить на сле-
дующий год.

«Власти хотят «собрать» в этом году 
всю инфляцию, которую можно, чтобы в 
следующем не допускать резкого роста 
цен и держаться в рамках 18-20%», — по-
ясняет председатель Клуба финансовых 
директоров Андрей Карпунин. 

Плюс импортеры ряда товарных пози-
ций, несмотря на единый курс, продол-
жают закладывать в цену высокие валют-
ные риски.

«Да и с чего вдруг продукция будет 
дешеветь? — недоумевает директор 
одного крупного столичного универ-
сама. — Таможенные пошлины не 
снизились, НДС тоже не упал». По его 
словам, все это учитывается в цене това-
ра для конечного потребителя. «На все-
мирной выставке вина в Дюссельдорфе 
немцы предлагали нам вино по 5 евро. И 
их откровенно шокировало, когда я ска-
зал, что у нас такое вино будет стоить 15 
евро. А все потому, что конечная цена 
с учетом таможни, налогов, нацен-
ки оказывается выше начальной на 
270%. Причем, 200% забирает государ-
ство. И когда это же государство говорит 
— снижайте цены, даже не знаешь, что и 
сказать», — отметил руководитель торго-
вого предприятия.

БЕЛОРУССКИЕ ВЛАСТИ, ПОХОЖЕ, РЕШИЛИ НЕ ПРЕПЯТСТВОВАТЬ РОСТУ ЦЕН НА 
РЯД ТОВАРНЫХ ГРУПП И ТАРИФОВ НА УСЛУГИ ДО НЕОБХОДИМОГО УРОВНЯ ДО 
КОНЦА ЭТОГО ГОДА. К ТАКОМУ ВЫВОДУ ПРИХОДЯТ ЭКСПЕРТЫ, КОММЕНТИРУЯ 
ТРЕБОВАНИЕ АЛЕКСАНДРА ЛУКАШЕНКО РАЗОБРАТЬСЯ С ИНФЛЯЦИЕЙ. ЭТО 
ЗНАЧИТ, ЧТО БЕЛОРУСОВ В ЭТОМ ГОДУ ЖДЕТ КАК МИНИМУМ ЕЩЕ ОДИН КУРС 
ЦЕНОВОЙ ШОКОВОЙ ТЕРАПИИ.

СУПРАЦЬ ЧЭМПІЯНАТУ

По пессимистичным прогнозам 
экспертов, из-за кризиса в ближай-
ший год может закрыться до 30 ты-
сяч субъектов малого предприни-
мательства. Самый оптимистичный 
сценарий развития ситуации для 
бизнеса — это мелкие реформы со 
стороны государства и незначитель-
ное улучшение делового климата. О 
глобальном реформировании эко-
номики предпринимателям придет-
ся забыть.

Несмотря на то, что до конца года 
еще полтора месяца, уже сейчас 
можно признать: Год предприимчи-
вости откровенно провалился. Вме-
сто масштабной либерализации и 
улучшения делового климата бизнес 
получил серию ударов в виде роста 
инфляции (за 10 месяцев — 88,7%), 
валютного кризиса и долгов.

Эксперты уже подсчитали, что 
в период кризисов этого года ма-
лый бизнес утратил не менее 50% 
оборотного капитала. Внутренний 
платежеспособный спрос только за 

январь-август 2011 года снизился в 
2,5 раза. Чистый убыток за этот же 
период увеличился в 1,6 раза, а про-
сроченная задолженность по креди-
там и займам — в 2 раза.

Многие субъекты предпринима-
тельства сейчас находятся в под-
вешенном состоянии. И не только 
из-за ухудшившегося финансового 
положения. Они не могут прогно-
зировать развитие бизнеса из-за 
неопределенности по поводу даль-
нейших действий государства.

«Никто не знает, что будет через 
три месяца, через год, какая будет 
инфляция, обменный курс, доступ к 
валюте. Если бы была принята про-
грамма по ужесточению денежно-
кредитной политики, это бы дало 
какую-то предсказуемость. Но пока 
государство оттягивает принятие 
решения», — отмечает региональ-
ный менеджер Horizon Capital, инве-
стиционный банкир Владимир Васи-
левский. 

Но практика показала, что ждать 

милости от властей — дело небла-
годарное и рискованное. Рассчи-
тывать на что-то лучшее мешает и 
финансовая неустойчивость бизне-
са, которая проявляется в низкой 
доходности, отсутствии клиентуры, 
сокращении рынков сбыта. Чтобы 
не оказаться в еще большей финан-
совой яме, субъекты предпринима-
тельской деятельности активно рас-
продают свои бизнесы.

По оценкам руководителя про-
екта Vashafirma.by Юрия Эбера, на 1 
октября 2011 года в открытую про-
дажу было выставлено 739 пред-
приятий негосударственной формы 
собственности по заявленной стои-
мости 119,7 млн. долларов.

На начало года в продаже было 
606 объектов на сумму 122,3 млн. 
долларов. Средняя стоимость пред-
ложенного бизнеса сократилась 
на 20%. «Но если учесть тот факт, 
что стоимость значительной части 
предприятий формировалась в до-
кризисный период и первоначально 

заявленная цена вопроса не изме-
нялась, то капитализация предлага-
емых предприятий снизилась в два 
раза», — поясняет Юрий Эбер. 

Между тем далеко не все бизнесы 
выставлены в открытую продажу. 
«Число не заявленных к публичной 
продаже бизнесов, по моим све-
дениям, равна примерно 115 млн. 
долларов. Серьезны ли эти цифры? 
В октябре 2011 года Госкомитетом 
по имуществу будут выставлены на 
продажу акции 48 ОАО на сумму 
108,5 млн. долларов», — отметил 
эксперт.

Наихудшим вариантом для эко-
номки в следующем году может 
стать продажа и отток бизнеса из 
страны. По мнению руководителя 
Центра деловых коммуникаций BEL.
BIZ Татьяны Маринич, такой сцена-
рий нельзя исключать, если кризис-
ные явления в экономике будут на-
растать.

«Из-за продолжающегося кризиса 
компании не смогут прогнозиро-

вать свои финансовые результаты, 
что приведет к оттоку бизнеса. А это 
означает масштабный вывоз капита-
ла за пределы страны», — отмечает 
эксперт.

Вывоз капитала из Беларуси за II 
квартал уже превысил 300 млн. дол-
ларов. Из них 171,3 млн. долларов 
проходят по статье прямых инвести-
ций нерезидентов, а еще 129 млн. 
долларов — наличных и депозитов 
других секторов экономики.

Безусловно, уход малого бизнеса 
из страны скажется на жизнеспо-
собности экономики. Ведь малый 
бизнес формирует почти 40% бело-
русского экспорта, 28,2% рознично-
го товарооборота и дает почти 30% 
налоговых сборов.

Эксперты прогнозируют закрытие 
до 30 тысяч субъектов малого пред-
принимательства и появления поч-
ти 300 тысяч безработных. Страна в 
этом случае не дополучит как мини-
мум 9% платежей в бюджет.

Александр Кожемякин.

ГОД ПРАДПРЫМАЛЬНІЦТВА

ДОЛЛАР-ТАКИ РВАНЁТ ПОД 20 ТЫСЯЧ?
Александр Лукашенко признал прово-

дившуюся экономическую политику пра-
вильной и распорядился продолжать в том 
же духе. 

Напомним, что 8 ноября на заседании пра-
вительства был представлен базовый прогноз 
на 2012 год, который предусматривал прирост 

ВВП 1,5%. Такие темпы не устроили Алексан-
дра Лукашенко, поэтому премьер-министр 
Михаил Мясникович быстренько подкоррек-
тировал планы и вынес на совещание у главы 
государства новый проект прогноза. Ознако-
мившись с этим документом, Лукашенко за-
явил (цитируется по БЕЛТА): “Дорабатывайте 

эти документы. Дошлифуйте, сделайте, как 
надо. И исходить из 5-5,5% прироста ВВП. Пре-
мьер-министр знает мои требования – считай-
те. Кто не согласен и не может - пожалуйста, 
мы найдем другую работу.”

Заказанная цифра близка озвученному пра-
вительством 7,1%. Но для этого необходимо 

эмиссионное кредитование госпрограмм в 
2012-м на уровне 30 триллионов рублей. Пе-
чатание денег в таких объемах приведет, по 
мнению министерства экономики, к инфляции 
в размере 218% в будущем году, а обменный 
курс «выстрелит» на уровень 1 USD = 22000 Br.

Кирилл Букин.

Падпісана да друку 30.11.2011 у 18.45.
Наклад: 290 асобнікаў. 

Рэдакцыя можа друкаваць артыкулы дзеля палемікі, не 
падзяляючы пазіцыі аўтараў. 
Газета распаўсюджваецца бясплатна па адмысловай дамове 
рэдактара і дабраахвотнікаў.


